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Niet alleen de Onderwijsinspectie is controlerend orgaan, dat zijn in feite de ouders en de leerlingen, schreef 
ik vorige week in de rubriek Spreekbuis. Het is belangrijk dat ouders en leerlingen aan de top kenbaar 
maken wat hen dwars zit en dat het niet bij gemopper in de wandelgangen blijft. Gister was het zover. Een 
dertigtal leerlingen onder leiding van Kiri Arndt bezette het Mercuriusgebouw in Heerenveen. Een moedige 
daad die goed was voorbereid. Er was grote belangstelling van de landelijke media: cameraploegen, 
fotografen en schrijvende pers. Wat wil je nog meer. De maat was vol voor Kiri en haar klasgenoten. ,,Wij 
willen structuur. Er wordt geen lesgegeven en er is geen duidelijkheid.’’ En daarmee zijn twee belangrijke 
punten genoemd waar het Friesland College mee aan de slag moet: Meer structuur en verbetering van de 
communicatie. Het is een loffelijk streven om vernieuwend onderwijs door te voeren en uiteraard zitten daar 
vele positieve kanten aan. De werkelijkheid laat zien dat leerlingen van 16, 17 en soms ook 18 jaar structuur 
nodig hebben. Simpel omdat hun zelfsturend vermogen nog niet voldoende is ontwikkeld. Door beter te 
communiceren voorkom je als directie dat er onduidelijkheden ontstaan. Ook creëer je het gevoel bij alle 
betrokkenen (docenten, ouders en leerlingen) dat er naar ze geluisterd wordt. En als er naar je geluisterd 
wordt voel je je serieus genomen en dat werkt positief. 
Als ouder van een (ex-)leerling en als journalist werd en word ik (te) vaak geconfronteerd met negatieve 
geluiden over het Friesland College. Er wordt wat afgemopperd in dit land en voor mij is een enkel incident 
geen aanleiding voor publicatie. Maar als er een opeenstapeling is van tal van zaken die zich ook nog eens 
organisatiebreed voordoen, dan wordt het hoog tijd dat een College van Bestuur zich eens achter de oren 
krabt en de problemen niet in de pers afdoet als ,,het gaat slechts om incidenten’’ (Leeuwarder Courant en 
Heerenveense Courant).  
Op 11 oktober publiceerde ik mijn eigen ervaringen in de Rubriek Spreekbuis. Daarna volgde de 
Heerenveense Courant het FC iedere week op de voet.  De staatssecretaris maakte in Leeuwarden bekend 
dat de Onderwijsinspectie de zaak gaat onderzoeken. Daarna kondigde het Friesland College een eigen 
onderzoek aan. Ook het gemeentebestuur van Heerenveen is verontrust en wil in gesprek met het College 
van Bestuur. Dat het niet om een incident gaat blijkt uit de vele telefoontjes, brieven en e-mails die 
binnenkwamen naar aanleiding van de rubriek Spreekbuis. Van docenten van het Friesland College, het 
voortgezet onderwijs, ouders en leerlingen. De Vereniging Beter Onderwijs Nederland doet zijn best om de 
nadelen van de vernieuwingen van het onderwijs in kaart te brengen. Alleen daarom al is het een goede 
zaak dat de problemen bij het Friesland College niet alleen aandacht krijgen in de Leeuwarder Courant en 
Heerenveense Courant, zoals de afgelopen maand gebeurde,  maar ook  landelijk aandacht krijgen en zelfs 
nu al bij de minister op tafel ligt. Het wordt tijd dat nog eens heel goed wordt gekeken naar het onderwijs in 
ons land. Dat staat los van de organisatorische problemen die er ook nog eens zijn bij het Friesland College. 
Het siert de directie van het Friesland College na het onderzoek woorden snel om te zetten in daden, zodat 
het  Friesland College zo snel mogelijk weer een positief imago krijgt. 
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